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Per 1 januari 2015 krijgt de gemeente Groningen de verantwoordelijkheid over de 
jeugdzorg. Deze decentralisatie van de rijksoverheid en de provincie naar de gemeentes 
gaat gepaard met flink minder middelen. Een zorgwekkende constatering. Tegelijkertijd 
biedt de transitie een goede kans om de versnipperde jeugdzorg in één hand, namelijk die 
van de gemeente, te organiseren, samen met de andere transities (werk, zorg en passend 
onderwijs). We kunnen hierdoor de kracht van mensen en wijken beter benutten en 
hopelijk de soms perverse financiële prikkels en bureaucratisering tegengaan.  
Belangrijk is dan ook vooral de vraag hóe we als gemeente de zorg voor de jeugd in 
Groningen goed kunnen organiseren. 
 
Positie van huisartsen 
Begin juli organiseerde de PvdA Groningen een bijeenkomst over de toekomst van de 
jeugdzorg. Duidelijk werd hier onder andere dat samenwerking tussen alle betrokken 
partijen cruciaal is om de zorg voor onze jeugd goed te organiseren. Huisartsen zijn 
hierin een belangrijke schakel: tussen het beleid en de dagelijkse praktijk in, midden in 
buurten en wijken. Op het gebied van ouderen, leefstijl, het tegengaan van achterstanden, 
bestrijding van eenzaamheid maar zeker ook ten aanzien van de jeugd. Of het nu gaat om 
opvoedvraagstukken, leefstijl of de geestelijke gezondheidszorg. De PvdA vindt het dan 
ook van groot belang dat huisartsen meedenken over de nieuwe taken ten aanzien van de 
jeugdzorg waar de gemeente per 2015 verantwoordelijk voor wordt. In de algemene 
kadernota "Groningen voor elkaar" de kadernota jeugdzorg "Jeugd – ieders zorg!" wordt 
geen specifieke aandacht besteed aan de huisartsen.  
 

1. Is het college van B&W het met de fractie van de PvdA eens dat huisartsen 
nauwer betrokken moeten worden bij de voorbereiding van de nieuwe 
gemeentelijke taken op het gebied van de jeugdzorg? En zo ja, hoe denkt het 
college hier vorm aan te geven?  

 
Samenwerking is de sleutel 
De PvdA ziet ook een belangrijke rol weggelegd voor scholen. Tijdens een recent bezoek 
van de PvdA-fractie aan één van de sociale teams kwam de zorg naar voren dat een aantal 
scholen nog primair op zich zelf gericht zijn en niet voldoende aansluiten bij de zorg-



keten. De PvdA vindt het van het grootste belang dat scholen goed aangesloten raken. 
Vrijwel alle kinderen waar het om gaat, zitten immers op school.  
 

2. Herkent het college het beeld dat scholen nog primair op zichzelf gericht zijn? 
En zo ja, hoe zouden scholen beter aangesloten kunnen worden op de 
(jeugd)zorgketen?  

 
Jeugd-ggz 
Tijdens de avond die de PvdA zelf organiseerde kwam de bijzondere positie van de 
jeugd-ggz naar voren. Deze zomer was dit in de (social) media ook één van de meest 
heikele punten dat vorige week verder benadrukt werd in de commentaren op het 
rondetafelgesprek dat de kamercommissie Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
organiseerde over de jeugdzorg.  
 
De fractie van de PvdA in Groningen maakt zich zorgen over de overheveling van deze 
specifieke taak. Op welke wijze borgt de gemeente Groningen dat er voldoende, 
specialistische, hulp wordt ingekocht zodat elk kind de behandeling kan krijgen die het 
nodig heeft? Psychiaters betogen dat de jeugd-ggz moet blijven waar deze taak is – 
vallend onder de Zorgverzekeringswet. En ook de VNG stelt zich op het standpunt dat 
gemeenteambtenaren geen psychiaters zijn. In de kadernota wordt hier geen specifieke 
aandacht aan besteed. De fractie van de PvdA raakt steeds meer doordrongen van de 
zorgen over juist de jeugd-ggz.  
 

3. Hoe kijkt het college aan tegen de overheveling van de jeugd-ggz? Is het 
college het met het standpunt van de VNG eens?  

 
4. Op welke wijze ziet het college de invulling van de taken op het gebied van de 
jeugd-ggz voor zich als deze taken toch worden overgeheveld naar de gemeentes? 
Op welke wijze borgt de gemeente Groningen dat er voldoende, specialistische, 
hulp wordt ingekocht zodat elk kind de behandeling kan krijgen die het nodig 
heeft? 

 
Kracht van de sociale teams 
In Beijum bezocht de fractie van de PvdA het sociale team dat sinds begin 2013 op deze 
wijze werkt. Hierbij wordt nauw samengewerkt met het Centrum voor Jeugd en Gezin. 
We zagen een enthousiast team aan het werk, dat ook vér buiten kantoortijden aan de slag 
is om iedereen in de buurt erbij te houden. Of het nu gaat om ouderen die de deur niet 
meer uitkomen of om een jongere die al ruim zes jaar nergens ingeschreven staat en geen 
inkomen heeft: zij vinden een weg. Voor die jongere was de eerste stap om samen met 
hem boodschappen te gaan doen. Geen protocol schreef dit voor; de bekostiging zal wel 
nooit helemaal goed komen. Maar deze jongen kan door deze ogenschijnlijk kleine actie 
weer vooruit. Fantastisch.  
 
De wijkpilots van de sociale teams eindigen in beginsel op 1 januari 2014.  
In de collegebrief over dit onderwerp in november 2012 is aangegeven dat de 
gemeenteraad vroegtijdig op de hoogte wordt gesteld van de resultaten en het vervolg. 



Tijdens de vergadering van de commissie Werk & Inkomen op 11 september 2013 lag 
een conceptdocument ter tafel waarin werd aangegeven dat het college in 2014 met twee 
tot vier nieuwe teams wil starten. Voor 2015 wordt uitgegaan van een algehele dekking 
over de stad.  
 

5. De PvdA is benieuwd naar de inhoud van de evaluatie die in oktober aan de 
raad wordt voorgelegd. Kan het college al aangeven welke ideeën het college 
heeft over de financiering van de sociale teams? In hoeverre zou het verstandig 
zijn voor de financiering van deze taken te werken met budgetten voor de teams 
of de wijken in plaats van budgetten voor de moederorganisaties (nog los van de 
vraag of dit via subsidies of via aanbesteding gebeurt)? Welke voor- en nadelen 
zitten hieraan?  


